
Agendapunt 9. Mededelingen, ingekomen stukken

Betreft: Memo Verduurzaming maatschappelijk vastgoed, Nr. Memo 
2022/68

Beste collega raadsleden,

Namens de VVD-fractie heb ik tijdens het presidium van 14 november 
jongstleden verzocht om de Memo Verduurzaming maatschappelijk vastgoed, Nr. 
Memo 2022/68 te agenderen voor deze vergadering. In overleg met de griffier 
zijn wij op zoek gegaan naar een manier om hier gezamenlijk in op te trekken. 
De reden mag duidelijk zijn: 

o Alle 4 de fracties hebben aangegeven het belang van de instandhouding 
van onze sociaal maatschappelijke organisaties in onze gemeente 
essentieel te vinden. En op deze manier de sociale samenhang en binding 
maar ook de laagdrempelige toegankelijkheid te willen borgen.

o Wij hebben op 23 november jongstleden een brief ontvangen ondertekend 
door alle sportverenigingen, een brief die aan duidelijkheid niets te wensen 
overlaat.

o Alle fracties hebben op de een of andere manier, gedurende de afgelopen 
2 jaar, via moties en amendementen, actie ondernomen voor en in het 
belang van alle sociaal maatschappelijke organisatie. Helaas nog zonder 
resultaat en opvolging van raadsbesluiten. 

Waarom de VVD-fractie deze memo nadrukkelijk opnieuw onder de aandacht wil 
brengen, hoop ik met het volgende duidelijk te maken. 

1. In de raadsvergadering van 6 oktober jongstleden heeft een bestuurder 
van Doele Willem 3 de raad toegesproken aangaande het verzoek voor 
verduurzaming van hun clubgebouw. Bij de behandeling in de 2e termijn 
heeft de verantwoordelijk wethouder een toezegging aan de raad gedaan 
om voor het einde van dit kalenderjaar te komen met een voorstel voor 
een beleidslijn verduurzaming, waarmee ook in 2e termijn Doele Willen 3 
alsnog in aanmerking zou kunnen komen voor een regeling.

2. Tijdens de algemene beschouwingen is nadrukkelijk gewezen op het grote 
belang om alle sociaal maatschappelijke organisaties daar waar nodig 
te ondersteunen. De reden hiervoor is dat het belang van onze inwoners 
gebaat is bij het open en toegankelijk houden van onze sociaal 
maatschappelijke organisaties. 

3. Met memo Verduurzaming maatschappelijk vastgoed 2022/68 wordt 
een opsplitsing gemaakt naar sportverenigingen en andersoortig 
maatschappelijke voorzieningen (het betreft dan gemeentelijk vastgoed) 
Sportverenigingen worden hierin verwezen naar de landelijke regelingen 
en de Maatschappelijke organisaties die gebruik maken van gemeentelijk 
vastgoed naar 2024 en later.

Dit ter inleiding.



Duurzaamheid is als een PM post opgenomen in de begroting voor 2023. De 
toelichting maakt duidelijk dat het voor dit moment een moeilijk te kwantificeren 
stelpost betreft. In zekere zin ook begrijpelijk denken wij.

Dat verduurzaming als onderwerp niet nieuw is blijkt uit onderstaande 
opsomming van besluiten, moties en amendementen die de gemeenteraad al in 
het verleden genomen en ingediend heeft. 

Als VVD-fractie steken wij hier zeker de hand in eigen boezem. Immers een 
opdracht aan het college met een vastgesteld raadsbesluit hoort onzes inziens 
door de raad gevolgd en op waarde beoordeeld te worden. Deze controlerende 
taak is naar onze mening niet opgepakt voor dit onderwerp, ook niet door ons. 

Ik noem hier de feiten in de tijd die te maken hebben met duurzaamheid en 
hetgeen de raad in die tijd heeft gedaan en vooral besloten.

o Raadsbesluit, dd. 8 okt 2020, inzake Duurzaamheidsplan en 
Transitievisie Warmte

o Motie over het instellen van een duurzaamheidsfonds, dd. 11 nov 
2020,  met de volgende inhoud

- In de eerste helft van 2021 met een voorstel naar de raad te komen, voor 
de instelling van een Duurzaamheidsfonds, waarbij:

o Vanuit de algemene reserve jaarlijks vanaf 2021 een vast bedrag 
van € 10.000,00 in dit Duurzaamheidsfonds wordt gedoneerd;

o Verenigingen die duurzaamheidsinvesteringen willen treffen, in 
aanmerking kunnen komen voor een bijdrage uit dit fonds, voor het 
treffen van die duurzaamheidsmaatregelen en waarbij cofinanciering 
vetrekpunt moet zijn;

o Het Stimuleringsfonds Volkshuisvesting wordt betrokken bij het 
oprichten van het Duurzaamheidsfonds;

o Vanaf 2021 nieuwe commerciële zonneweideprojecten een bijdrage 
doen in dit Duurzaamheidsfonds.

o Amendement, dd. 24 juni 2021:  Duurzaamheidsfonds / 
Duurzaamheidsplan met uitvoeringsagenda, dit amendement is in 
onderstaande raadsbesluit aangenomen en vastgesteld.

o Raadsbesluit, 24 juni 2021 BESLUIT: Kennisnemen van en instemmen 
met het duurzaamheidplan met uitvoeringsagenda; ‘Op weg naar een 
toekomstbestendig Boekel’, met inbegrip van de volgende wijzigingen:

- Wijziging 1: In het Duurzaamheidsplan op pagina 12 de zin: ‘We 
onderzoeken daarnaast de inzet van een duurzaamheidsfonds en 
een afwegingskader voor zonne-initiatieven.’ te vervangen door de 
volgende zin: ‘We stellen daarnaast een duurzaamheidsfonds 
in en onderzoeken de inzet van een afwegingskader voor 
zonne-initiatieven.’

- Wijziging 2: In het Duurzaamheidsplan in de tabel op pagina 16 
onder ‘acties t/m 2024’ bij nr. 5 de volgende tekst: ‘Opstart 
duurzaamheidsfonds – ESCo constructie’ te vervangen door: 
‘Instellen duurzaamheidsfonds – ESCo constructie vóór 31 
december 2021’.



- Wijziging 3: In de Uitvoeringsagenda in de tabel op pagina 4 en 
pagina 5 onder ‘acties t/m 2024’ bij nr. 5 de volgende tekst: 
‘Opstart duurzaamheidsfonds – ESCo constructie’ te vervangen 
door: ‘Instellen duurzaamheidsfonds – ESCo constructie vóór 
31 december 2021’.

- Een krediet beschikbaar te stellen van € 275.000, - te dekken uit de 
Algemene Reserve voor de uitvoering van de prio-projecten uit het 
duurzaamheidsplan gedurende de komende 24 maanden.

- De reserve duurzaamheid ad € 102.000 vrij laten vallen ten gunste 
van de Algemene Reserve.

o Motie, dd. 10 november 2021,  Duurzaamheidsfonds, de inhoud van 
deze motie luidde als volgt:  Roept het college op: om uiterlijk mei 2022  
kaders en voorwaarden aangaande de toekenning van middelen uit het 
duurzaamheidsfonds ter besluitvorming aan de raad voor te leggen en 
daarbij het volgende te betrekken:

- Naast verenigingen kunnen ook burgers en buurten een beroep 
doen op het duurzaamheidsfonds; 

- Tot uiterlijk 2030 wordt jaarlijks 10.000 euro toegevoegd aan dit 
duurzaamheidsfonds waarbij in 2025 een evaluatie plaatsvindt voor 
wat betreft toegankelijkheid, effectiviteit en doelmatigheid; 

- Het duurzaamheidsfonds kan ingezet worden voor 
duurzaamheidsmaatregelen op het gebied van energie, warmte en 
klimaatadaptatie; 

- Middelen uit het duurzaamheidsfonds kunnen enkel als 
cofinanciering, worden toegekend; 

- Vanaf 2022 nieuwe commerciële zonneweideprojecten een bijdrage 
te laten doen in het duurzaamheidsfonds.

De vraag die de VVD-fractie aan jullie wil voorleggen is of met voorgaande 
samenvatting de conclusie gerechtvaardigd is dat er geen gehoor is gegeven aan 
het raadsbesluit van 24 juni 2021?

Dat de motie van 10 november 2021 eveneens niet vertaald is in concrete 
stappen. Wij hebben niet kunnen vaststellen dat het college deze motie met 
kracht ontraden heeft dan wel verworpen.

Tot slot

Onze fractie wil gezamenlijk met alle fracties optrekken en maatregelen 
bespreken die onze verenigingen en sociaal maatschappelijke organisaties helpen 
om deze energiecrisis te doorstaan. Dit alles in het belang van al onze inwoners 
en in het bijzonder onze jongeren.

Formeel zouden wij in gezamenlijkheid dit onderwerp op de agenda willen 
plaatsen en gelijktijdig het college een opdracht geven om in overleg met de alle 
sociaal maatschappelijke organisaties te komen met concrete en direct 
ondersteunende maatregelen en daarmee het algemeen belang van alle inwoners 
van onze gemeente als gebruiker te dienen.

Namens de VVD-fractie


